
Protokół Nr IV/XXXIV/05
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 29 czerwca 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność obrad. Na sali obecnych było trzynastu członków Rady Gminy.  
Nieobecni byli pan Jan Kawśnica oraz pani Ewa Wierzbicka. Lista obecności  
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Uchwała w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2005.
2. Uchwała w sprawie zaopiniowania propozycji projektu planu aglomeracji  

w Gminie Wisznia Mała.
3. Uchwała  sprawie  zatwierdzenia  „Planu  Odnowy  i  Rozwoju  Wsi  

Piotrkowiczki na lata 2005-2006” w ramach Działania Odnowa Wsi.
4. Uchwała w sprawie ustalenia nazw ulic w miejscowości Ozorowice.
5. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika 

Samorządowej  Administracji  Placówek  Oświatowych  Gminy  Wisznia 
Mała  w Krynicznie  do  wydawania  decyzji  administracyjnej  w zakresie  
administracji publicznej.

6. Sprawy różne.
          Radni jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad oraz protokół  
z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 08 czerwca 2005 r.
     Przystąpiono do omawiania pierwszego punktu porządku obrad tj. uchwały  
w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2005. Przewodniczący obrad  
poprosił o zreferowanie uzasadnienie do podjęcia tej uchwały panią skarbnik 
gminy  Marię  Januszek.  Poinformowała  ona  radnych,  że  podstawą  zmian  w 
planie dochodów budżetowych było zwiększenie  o 1646 zł  dotacji  celowej w 
związku z otrzymanym z Kuratorium Oświaty pismem o przeznaczeniu tej kwoty  
na  sfinansowanie  wyprawki  szkolnej,  przyznawanej  jako  zasiłek  losowy  w 
formie rzeczowej, obejmującej podręczniki szkolne dla uczniów podejmujących 
naukę w klasach pierwszych szkół podstawowych roku szkolnym 2005/2006.
Ponad planowe dochody ze sprzedaży mienia komunalnego w kwocie 37.700 zł  
przeznaczono  na  zwiększenie  usług  remontowych  oświetlenia  drogowego  w 
wysokości 26.000 zł oraz na zwiększenie usług w administracji o kwotę 11.700 
zł.  Pozostałe  zmiany  dotyczą  przeniesień  środków  zadań  inwestycyjnych  w 
ramach paragrafów klasyfikacji budżetowej- powiedziała skarbnik gminy.    
Przystąpiono  do  głosowania.  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w 
sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2005 rok. Uchwała została przyjęta 
przy dwóch głosach wstrzymujących, jedenaście osób głosowało za przyjęciem 



uchwały. Otrzymała ona nr IV/XXXIV/213/05 i stanowi ona załącznik nr 2 do  
niniejszego protokołu.
   Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie zaopiniowania 
propozycji projektu planu aglomeracji w Gminie Wisznia Mała. Przewodniczący  
obrad  poprosił  o  zabranie  głosu  Zastępcę  Wójta  Gminy  p.  Jakuba 
Bronowickiego.  Poinformował  on  radnych,  że  z  obowiązujących  obecnie  
przepisów  Narodowego  Planu  Rozwoju  wynika  obowiązek  opracowania 
projektu  planu  aglomeracji  w  gminie.  Dnia  27  grudnia  2004  r.  Minister  
Ochrony Środowiska wydał rozporządzenie funkcjonujące od 1 stycznia 2005 r.,  
które  zobowiązuje  wszystkie  gminy  do  określenia  aglomeracji.  Na  naszym 
terenie postanowiono utworzyć dwie aglomeracje, z których każda zakończona 
jest  zgodnie  z  wymogami  oczyszczalnią  ścieków.  Z  projektu  wyłączono  trzy  
miejscowości tj. Machnice, Mienice i Ozorowice, bo inaczej nie uzyskalibyśmy 
wymaganych  wskaźników  tzn.  120  osób  na  1  km  sieci  kanalizacyjnej  –  
powiedział zastępca wójta J. Bronowicki. Projekt taki musi dotyczyć minimum 
2000 mieszkańców. Szczegóły przygotowanych projektów omówiła specjalistka 
ds.  infrastruktury p.  Aurelia Fluder Rajda. Stwierdziła ona, że przygotowany 
projekt, który został już przedłożony Wojewodzie Dolnośląskiemu uzyskał jego 
pozytywną opinię - zakłada utworzenie w naszej gminie dwóch aglomeracji tzw.  
wrocławskiej zakończonej oczyszczalnią na Janówku oraz drugiej strzeszowskiej  
z  oczyszczalnią w Strzeszowie.  Wójt  Gminy p.  Stanisław Moik przeprowadził  
rozmowy  zarówno  z  przedstawicielami  miasta  Wrocławia  jak  i  Miejskiego  
Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji.  Mamy  zapewnienia  prezydenta 
Rafała   Dutkiewicza  i  zarządu  MPWiK,  że  730  m³  ścieków na  dobę  będzie  
przejmowanych  przez  wrocławską  oczyszczalnię.  Uzyskaliśmy  również  
zapewnienie, że Rada Miejska Wrocławia podejmie uchwałę o przyjęciu gminy 
Wisznia Mała do aglomeracji wrocławskiej. Wszystkie warunki narzucone przez 
Ministerstwo Ochrony Środowiska we wcześniej wspomnianym rozporządzeniu 
zostały spełnione.
Następnie  głos  zabrał  radny  Ryszard  Śliwakowski,  który  zapytał  jaka  jest  
perspektywa  czasowa  rozpoczęcia  tego  projektu.  W  odpowiedzi  –  p.  Fluder  
Rajda  stwierdziła,  że  na  razie  trudno  odpowiedzieć  na  to  pytanie.  Prace  
projektowe  mają  rozpocząć  się  w  okresie  2-3  lat.  Kanalizacja  w  Widawie,  
Polanowicach i  Lipie Piotrkowskiej będzie budowana w latach 2008 -2012 i  
dopiero wtedy będzie mogła do tego projektu włączyć się nasza gmina. 
     Wójt  Stanisław  Moik  powiedział,  że  razem  z  Wrocławiem  można  te  
zamierzenia  przeprowadzić  dużo  taniej.  Wrocławska  oczyszczalnia  ścieków 
prowadzi  ciągły  monitoring  ścieków odprowadzanych  do  Odry.  Wrocław ma 
własne  składowisko   osadów   z  oczyszczalni.  Biorąc  pod  uwagę  aspekt  
ekologiczny jest to dla nas bardzo dobry układ.     
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji  
projektu planu aglomeracji w Gminie Wisznia Mała. Uchwała została przyjęta  



jednogłośnie i otrzymała nr IV/XXXIV/214/05. Stanowi ona załącznik nr 3 do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
     Kolejnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  dotycząca  przyjęcia  
uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy i Rozwoju Wsi Piotrkowiczki  
na lata 2005 -2006” w ramach Działania Odnowa Wsi. Przewodniczący Rady 
Gminy p. Henryk Idaczyk oddał glos p. J.  Bronowickiemu – Zastępcy Wójta,  
który poinformował, że czynione są starania o uzyskanie środków unijnych na 
budowę chodnika wraz z odwodnieniem w miejscowości Piotrkowiczki. W tym 
celu  zgromadzono  wszystkie  niezbędne  dokumenty.  Istnieje  jednak  potrzeba 
zaakceptowania  przez  Radę  Gminy  działań  zapisanych  w  planie  odnowy  i  
rozwoju wsi Piotrkowiczki. Te działania to propagowanie edukacji ekologicznej  
wśród mieszkańców miejscowości, organizacja szkoleń i spotkań dla rolników i  
przedsiębiorców  w  zakresie  ekologii  i  prowadzenia  działalności  rolniczej,  
zwiększenie bezpieczeństwa w miejscowości – poprawa stanu dróg i oświetlenia,  
działania promujące aktywny tryb życia, organizacja wydarzeń kulturalnych i  
edukacyjnych dla różnych grup społecznych, a także współpraca z sąsiednimi  
miejscowościami i gminami w zakresie kulturalno-sportowym. Radny Czesław 
Nasionek zapytał  czy dla innych miejscowości  też  będą opracowywane takie 
plany rozwoju. W odpowiedzi p. Wójt St. Moik stwierdził, że na razie nie bo  
gmina musi  najpierw zabezpieczyć  odpowiednie  środki.  Poza  tym na terenie 
miejscowości muszą znajdować się obiekty zabytkowe. W Piotrkowiczkach do  
takich obiektów zaliczany jest kościół i dzwonnica. 
Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały   w  sprawie  zatwierdzenia  „Planu 
Odnowy i Rozwoju Wsi Piotrkowiczki na lata 2005-2006” w ramach Działania  
Odnowa  Wsi.  Uchwała  została  przyjęta  przy  jednym  głosie  wstrzymującym,  
dwunastu  radnych  głosowało  za  przyjęciem  uchwały.  Otrzymała  ona  nr  
IV/XXXIV/215/05  i  stanowi  ona  załącznik  nr  4  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
    Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała w sprawie ustalenia nazw  
ulic w miejscowości Ozorowice. Zastępca Wójta poinformował radnych, że rada 
sołecka i sołtys wsi Ozorowic złożyli wniosek o nadanie nazw ulicom wraz z  
propozycjami tych nazw. Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 
ustalenia  nazw  ulic  w  miejscowości  Ozorowice.  Uchwała  została  przyjęta 
jednogłośnie. Otrzymała ona nr IV/XXXIV/216/05 i stanowi załącznik nr 5 do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
     Następny  punkt  porządku  obrad  dotyczył  zmiany  uchwały  w  sprawie 
upoważnienia Kierownika Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 
Gminy Wisznia Mała w Krynicznie do wydawania decyzji administracyjnej w  
zakresie administracji publicznej. Głos zabrał J. Bronowicki – zastępca wójta  
informując zebranych, iż wojewoda uznał, że § 1 ust. 2 jest zbędny bowiem do 
wydawania decyzji administracyjnych podczas nieobecności Kierownika SAPO 
upoważnienie  może wydać sam kierownik nie musi tego czynić Rada Gminy.  
Zapis ten staje się więc zbędny.



Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  
upoważnienia Kierownika Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych 
Gminy Wisznia Mała w Krynicznie do wydawania decyzji administracyjnej w  
zakresie  administracji  publicznej.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.  
Otrzymała ona nr IV/XXXIV/217/05 i  stanowi załącznik nr 6  do protokołu z  
obrad Rady Gminy.
    Ostatnim punktem porządku obrad były  sprawy różne.  Głos zabrał  Wójt  
Gminy, który przedstawił wyłonionego w wyniku konkursu Kierownika Ośrodka 
Zdrowia  w  Wiszni  Małej  p.  Macieja  Ludwiczaka.  Od  1  lipca  br.  nowym 
dyrektorem Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji jest Witold Januszek wyłoniony 
także  w drodze  konkursu.  Jego oferta  została  szczegółowo przeanalizowana,  
rodzi nadzieję na rozwój i postęp kulturalny na naszym terenie – powiedział ST.  
Moik.
   W tym  miesiącu  mieszkańcy  Wiszni  Małej  i  Malin  mogli  uczestniczyć  w 
zorganizowanych  przez Rady Sołeckie w ich miejscowościach festynach.
    W  czerwcu  dużo  działo  się  także  w  oświacie.  Odbyło  się  Kolegium 
Dyrektorów  Szkół  z  naszego  terenu.  Na  spotkaniu  tym  omówiono  zasady  
tworzenia  aneksów  do  projektów  organizacji  szkoły,  dowóz  dzieci,  remonty  
poszczególnych placówek oraz planowane odejścia na emerytury i związane z  
tym zapewnienie odpraw emerytalnych. W tym miesiącu odbyło się też Kolegium 
Wójtów i Burmistrzów powiatu trzebnickiego. Wójtowie skierowali do Ministra  
Oświaty protest przeciwko obarczaniu gmin nowymi zadaniami bez zapewnienia 
środków finansowych.
    Wobec  wyczerpania  się  porządku  obrad  i  braku  kolejnych  pytań  
Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady  o godzinie 11.25.
                                                                           Podpisał :

Protokołowała :


